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Milí sousedé, 
otevíráte letošní předpo-
slední vydání Novinek z He-
rinku. Snad vám nabídne 
podobnou pestrost, jakou 
nyní přináší podzimní pří-
roda. Snažili jsme se, abys-
te v něm našli nejen důležité 
a snad i zajímavé informa-
ce z běžného života obce, 
ale i ohlédnutí za proběhlými 
a dlužno dodat i povedenými 
akcemi. Pozveme vás však 
i na další, které se chysta-
jí. Dále v tomto čísle najde-
te například článek věnující 
se pokračování snahy He-
rinku zamezit chystanému 
spalování uhelného prachu 
v místní obalovně. Do finá-
le jde také výstavba nového 
sportovního areálu. V sou-
časné složité ekonomické 
situaci České republiky, kte-
rou zažíváme všichni, hledá-
me možnosti, kde bychom 
mohli i v Herinku uspo-
řit. O jedné z nich je další 
z článků. Nechybějí pravidel-
né zprávy ze života ve zdej-
ší školce a rozhovor s jedním 
z našich sousedů. Ke zlep-
šování kvality života v ob-
ci přispívají i maličkosti. Na-
příklad dodržování pravidel 
obyčejné lidské slušnosti. Co 
konkrétně tím mám na my-
sli? Dočtete se uvnitř. Chce-
me vás i pozvat na tradiční 
sázení stromů a premié-
rovou taneční zábavu, kte-
rá se připravuje. A když bude 
přát počasí, můžete vyrazit 
na turistickou trasu v oko-
lí, kterou jsme pro vás zkusili 
vymyslet. Přeji vám příjem-
né čtení a užívejte následu-
jících dnů.

Váš starosta Karel Zeman

Ú V O D N Í K Pumptrackový areál  
je už téměř hotový

Kauza obalovna: Herink se 
odvolává ke krajskému úřadu

Zbývá vlastně už jenom 
upravit vycházkovou ces-
tu v sousedství, kde ještě 

přibude několik prvků venkovní 
posilovny. „Nový sportovní are-
ál bude s vycházkovou cestou 

„Trváme na tom, že změ-
na paliva v obalovně 
z plynu na hnědouhel-

ný prach přinese výrazné zhorše-
ní kvality ovzduší v obou našich 
obcích i v jejich okolí,“ zdůraz-
nil místostarosta Miroslav Maso-
pust. „Zároveň vzroste dopravní 
zatížení způsobené zásobováním 
obalovny,“ dodal. Obec si necha-
la na podporu svých argumentů 
zpracovat i odbornou studii.

Zamítavé stanovisko k vý-
tkám Herinku opírá staveb-
ní úřad v Říčanech o souhlas-
né vyjádření ke změně paliva 
v obalovně ze strany hygieniků 
a státních úřadů zabývajících 
se ochranou životního prostře-
dí. „Považujeme za naprosto 
absurdní záměr provozovatele 
obalovny nahradit v současné 
době relativně ekologický zem-

propojený lávkou, která je už ta-
ké hotová,“ doplnil starosta Ka-
rel Zeman. Sportoviště tak bude 
dokončeno v plánovaném termí-
nu, tedy v průběhu měsíce listo-
padu, kdy ho obci předá vybra-

ná dodavatelská firma Sportovní 
podlahy Zlín. Herink za něj za-
platí zhruba čtyři miliony korun. 
Uměle vytvořený okruh s asfal-
tovým povrchem a několika vln-
kami a klopenými zatáčkami na-
bídne možnost aktivně trávit 
volný čas všem, kteří vyznávají 
jízdu na kolech či koloběžkách. 
Obec plánuje v okolí areálu i vý-
sadbu stromů. n Milan Hulínský

Boj Herinku proti plánovanému spalování prachu ve zdej-
ší obalovně společnosti Eurovia bude pokračovat na Kraj-
ském úřadu Středočeského kraje. K němu se totiž bude 
odvolávat proti rozhodnutí stavebního úřadu v Říčanech, 
který odmítl jeho argumentaci proti chystanému záměru.

ní plyn neekologickým hnědo-
uhelným prachem,“ upozornil 
starosta Herinku Karel Zeman.

Obalovna zde stojí od roku 
1998, kdy s její výstavbou na 
okraji obce souhlasilo tehdej-
ší zastupitelstvo. V té době si-
ce nebyly v jejím okolí žádné ro-
dinné domy ani areály firem, jak 
tomu je nyní, byla však již sou-
částí zdejší lokality. „Před pě-
ti lety jsme souhlasili s tím, aby 
majitelé obalovny vyměnili sta-
rou výrobní linku za ekologičtěj-
ší. Jejich další požadavek, aby 
mohli výrobu rozšířit, jsme ale 
zamítli,“ uvedl starosta Zeman. 
„Děláme vše pro to, aby když už 
tu jednou obalovna je, co nej-
méně zatěžovala život v obci,“ 
vysvětlil. „Korigujeme tedy ně-
co, co tu vzniklo, ne naším při-
činěním, v minulosti. Zakázat 

obalovnu nemůžeme. K tomu 
nemáme pravomoc. To mohou 
pouze státní instituce ve chvíli, 
kdy by došlo k porušování záko-
nů a norem,“ dodal.

	n Milan Hulínský

Mezi obalovnou a zastavěnou čás-
tí obce byly před lety volné pozem-
ky. Teď už je to jinak.

Vycházkou cestu propojuje  
se sportovním areálem nová lávka.

Pumptrack je už prakticky hotový. zbývají ještě terénní úpravy  
a výsadba stromů. 

www.herink.cz
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 n Honzo, jak jste se tu vlast-
ně vzal?
Před nastěhováním do Herin-
ku jsme žili s rodinou v malém 
dvoupokojovém bytě v Praze, 
a hledali jsme proto větší pro-
stor za rozumné peníze. Nechtě-
li jsme mít strach pustit děti ven 
a nevyhovovala nám anonymita 
velkoměsta. Herink nás zaujal 
blízkostí dojezdu do zaměstná-
ní, množstvím hezkých dětských 
hřišť a přírodou na dosah ruky. 
Z internetových stránek jsme se 
dozvěděli také o množství akcí, 
které se tady a v blízkém oko-
lí pro obyvatele pořádají. A ta-
ké nás zlákaly plány na výstav-
bu mateřské školy.

 n Řekněte nám něco víc 
o sobě a o své rodině.
Mám úžasnou manželku, kte-
rá má svatou trpělivost nejen se 
mnou, ale i s našimi dvěma ma-
lými, velmi živými dcerami. Ta 
mladší navštěvuje zdejší mateř-
skou školu, ze které jsme oprav-
du nadšení. Líbí se nám, že hod-
ně času tráví děti venku, jezdí 
často na výlety a školka nabízí 
i celou řadu kroužků, čímž ušet-
říme spoustu času v „rodin-
né logistice“. A spokojeni jsme 
i se základní školou v Modleti-

Jan Stružka, předseda finančního výboru: 
„Mým přáním je zastřešení 
multifunkčního hřiště.“
V Herinku bydlí se svou rodinou, manželkou a dvěma dcerami, necelých šest let. Je ab-
solventem Vysoké školy ekonomické v Praze a živí se jako auditor. Od loňského podzimu 
je jedním z devíti zvolených zastupitelů obce a zároveň předsedou finančního výboru za-
stupitelstva. Řeč je o Janu Stružkovi. „Mým velkým přáním je do dvou let zastřešit místní 
hřiště tak, aby se mohlo využívat celoročně,“ říká v rozhovoru pro Novinky z Herinku.

cích, kam nám starší dcera za-
čala chodit do první třídy.

 n A teď nám tedy prozraď-
te i něco více o sobě. Jak bys-
te třeba sám sebe charakte-
rizoval?
Měl jsem skvělé dětství díky 
perfektním rodičům. Věnova-
li mně a sestře svůj veškerý vol-
ný čas a trávili jsme jej větši-
nou sportem. Bylo jedno, jaké 
je roční období, jaké je počasí 
a jaká aktivita se nabízí. Volno 
znamenalo být venku a sporto-
vat. Nyní se snažím hrát tenis, 
nohejbal, jezdit na kole a tro-
chu běhat. Největší radostí jsou 
pro mě ferraty, tedy jakási leh-
ká forma horolezectví. Mám ra-
dost, že jsou i naše děti nadše-
né ze stanování, sjíždění řek na 
kánoích a raftech. Je pravda, že 
pro dosažení radosti dětí z vý-
letů po horách musí být rodi-
če hodně kreativní, ale zatím se 
nám to s manželkou docela da-
ří. Chodíme rádi na muzikály 
a navštívili jsme několikrát na-
příklad i divadlo v letní scéně ve 
Voděrádkách. No a dobrou de-
tektivku neumím zavřít, dokud 
ji nedočtu. Myslím, že jsem bez-
konfliktní povaha. Snažím se 
s každým domluvit po dobrém. 

A když to nejde po dobrém, pak 
to určitě nepůjde ani po zlém.

 n Povoláním jste auditor. 
Můžete nám tuto profesi tro-
chu více představit?
Po dokončení studia na Vysoké 
škole ekonomické v Praze jsem 
nastoupil do poradenské spo-
lečnosti. Mou specializací je po-
skytování auditorských služeb. 
Jsem auditor registrovaný Ko-
morou auditorů České repub-
liky a působím v oblasti audi-
tu od roku 2004. Základem mé 
práce jsou, kromě auditu, ob-
lasti daňového, účetního a práv-
ního poradenství. Prvních de-
set let jsem strávil u klientů po 
celém bývalém Českosloven-
sku, tedy od Prahy až po Ko-
šice. Nonstop s kufrem v ruce 
a počítačem před sebou. Před-
stavovalo to týden co týden stě-
hování a setkávání se s novými 
lidmi. Jeden týden u společnos-
ti vyrábějící hranolky, další tý-
den u společnosti zabývající se 
výrobou šroubováků, třetí tý-
den v právní kanceláři a další 
v automobilovém průmyslu. Na-
sbíral jsem však díky tomu zku-
šenosti z nejrůznějších oborů 

podnikání. A především jsem se 
naučil hledat řešení pro zásad-
ní otázky týkající se komplexní-
ho fungování firem. Práce mě 
naučila každodenní komunikaci 
s různými typy lidí, a to ve zvý-
šeném stresu. Nyní se snažím 
předat know-how mladším ko-
legům a zúročit nasbírané kon-
takty a zkušenosti pro zajištění 
práce pro naše zaměstnance. 

 n Proč jste vlastně kandido-
val loni na podzim do zastu-
pitelstva obce?
Nově vzniklé hnutí nezávislých 
kandidátů mě požádalo, jestli 
bych mohl doplnit jejich kandi-
dátku. Mé následné zvolení za-
stupitelem pro mě bylo velkým 
překvapením. Hned po volbách 
jsme se pustili do řešení urgent-
ních potřeb. Před rokem jsem 
například obdržel informaci, 
že je v základní škole v Modle-
ticích místo jenom pro dvě dě-
ti z naší obce. Díky včasné in-
tervenci a vyjednávání je dnes 
všech osmnáct tehdejších před-
školáků z Herinku v základní 
škole blízko domova. Jako před-
seda finančního výboru a ta-
ké vlivem své profese jsem ta-
kovým „přítelem na telefonu“ 
pro obec v oblasti její ekonomi-
ky, tedy například rozpočtu, da-
ní a dalších požadavků plynou-
cích ze zákonů. 

(dokončení na další straně)
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(dokončení z předchozí strany)

 n Tak nám řekněte, jak se 
Herinku ekonomicky vede…
Provedli jsme audit hospoda-
ření obce za loňský rok a jsem 
rád, že lidem můžu s čistým svě-
domím sdělit, že v obci se na-
kládá s penězi v souladu s plat-
nými zákony. Kéž by co nejvíce 
samospráv v České republice 
hospodařilo několik let po sobě 
s kladným výsledkem jako He-
rink a zároveň v nich vše zásad-
ní fungovalo jako u nás. Jsem 
překvapený, jak velký je rozdíl 
mezi průběhem jednání a pro-
bíranými skutečnostmi na za-

stupitelstvu obce ve srovnání 
s tím, jaké informace pak lidé 
dostávají přes sociální sítě. Pro 
mě je to zkušenost k nezaplace-
ní.

 n Co by se podle vás mohlo 
v obci zlepšit nebo vylepšit?
Je tu velké množství aktivních 
lidí. Na multifunkčním hřišti 
se pravidelně scházejí skupiny 
na hraní volejbalu, nohejbalu, 
fotbalu a tenisu. Na webových 
stránkách obce se již uskutečni-
lo více než 1 300 rezervací míst-
ního hřiště, které je tu jen pár 
let. Děti jsou na něm od prv-
ní minuty po opuštění školy 

Zastupitelstvo se shodlo na potřebě zvýšit bezpečnost dět-
ských hřišť. Proto nechal obecní úřad všechna zdejší dětská 
hřiště oplotit. Důvody jsou dva. Jednak aby se na ně nechodili 

„vyvenčit“ psi, jednak pro zvýšení bezpečnosti samotných dětí. Vý-
razně se tím totiž snížilo riziko, že by vběhly do silnice. Oplocení ka-
ždého hřiště stálo zhruba 80 000 korun. 

Nové kamery mají pohlídat 
především kontejnery

Dětská hřiště  
jsou nyní bezpečnější

Herink bude zase o něco bezpečnější a měl by být i čistší. Svůj 
kamerový systém totiž rozšiřuje o další čtyři přístroje. Ny-
ní jich tedy bude mít deset. A všechny s napojením na pult 

centrální ochrany obecní policie ve Vestci, jejíž služby obec využívá. 
Nové kamery tentokrát pohlídají především místa, kde stojí kontej-
nery na tříděný odpad. Kdo se tedy například rozhodne do nich dá-
vat věci, které tam v žádném případě nepatří, podstoupí riziko, že 
strážníci hned zjistí, o koho se jednalo. n (hul)

a školky až do doby, kdy je při-
vede domů tma nebo hlad. To 
mě přivedlo k myšlence zastře-
šení multifunkčního hřiště na 
zimní období. Po úvodní schůz-
ce s potenciálním dodavatelem 
přímo na našem hřišti jsme do-
spěli k závěru, že technicky je 
proveditelná nafukovací hala, 
která by od listopadu do břez-
na poskytla prostor pro aktivní 
využití pro malé i velké. Nechá-
me však rozhodnout obyvate-
le Herinku. Když bude zastupi-
telstvo souhlasit, oslovíme lidi 
formou ankety, zda podpoří za-
střešení multifunkčního hřiš-
tě. V případě pozitivních ohlasů 
se pustíme do podrobné analý-
zy ekonomické a provozní ná-
ročnosti. Věřím, že se projekt 
během dvou let uskuteční a že 
bude nám všem po mnoho let 
k užitku.

 n Jak se vám vůbec v Herin-
ku líbí? Co na něm oceňujete 
a co vám tu naopak chybí?
Máme velké štěstí na skvělé 
sousedy a nemuseli jsme dopo-
sud řešit žádné zásadní problé-
my. Byli jsme velmi překvapeni, 
jak mile nás přijali obyvatelé, 
kteří žijí v Herinku již řadu let. 
Od začátku nás zvali na společ-
ná setkání a cítili jsme se zde ví-
táni. Neznám vesnici o podobné 
velikosti se třemi dětskými hřiš-
ti a multifunkčním hřištěm pro 
malé i velké. Chybí bohužel zá-
kladní škola, všichni to víme, 
ale podle mě je na tento projekt 
už pozdě. Navíc je i příliš ekono-
micky náročný. 

 n Čeho byste vy sám chtěl 
v Herinku svým zapojením 
do dění dosáhnout?
Jak už jsem zmínil, přál bych si 
pomoci zařídit pro všechny oby-
vatele prostor pro sportovní vy-
žití v zimním období. Mám vel-

kou radost z naděje, že kromě 
Modletic, doufejme, podepíše 
s naší obcí zarezervování míst 
ve škole pro děti z Herinku další 
základní škola, a to v Sulicích. 
Určitě budu pro finanční pod-
poru plánovaného rozšíření zá-
kladní školy v Modleticích na 
devítiletou. To by pomohlo vy-
tvořit prostor pro zajištění zá-
kladního vzdělávání pro děti 
z naší obce. S kolegy zastupiteli 
se také chystáme znovu oslovit 
relevantní instituce, aby umož-
nily na silnici kolem zatáčky 
u Stodoly výrazně bezpečnější 
řešení dopravy. Obec podala již 
několik žádostí jak o semafory, 
tak o zpomalovací pásy. Odmí-
tavé odpovědi byly zdůvodněny 
nedostatečnou dopravní vytíže-
ností, nízkou nehodovostí a po-
třebou umožnit rychlý průjezd 
pro záchranné složky. Doufám, 
že co nejdříve podáme žádos-
ti znovu a že tentokrát budeme 
úspěšní.

	n Milan Hulínský

www.herink.cz
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Na vinobraní bylo  
i letos hodně veselo

Slovy klasika: „Rozmohl se nám tu takový nešvar.“ Bohužel se 
množí případy, kdy někteří majitelé či chovatelé psů je nechá-
vají volně pobíhat na místech, kde to není možné. Porušují 

tím nejen nepsaná pravidla slušnosti a vzájemného respektu, ale 
i ustanovení obecní vyhlášky. Konkrétně obecně závazné vyhlášky 
obce Herink č. 3/2009, kterou se stanovují pravidla pro pohyb psů 
na veřejném prostranství v obci Herink. Stejně jako ostatní zdejší 
vyhlášky ji najdete na www.herink.cz.

Mimo jiné je stanoveno, že na veřejných prostranstvích v zasta-
věných částech obce je možný pohyb psů pouze na vodítku. Cho-
vatelé a vlastníci psů mají také povinnost neprodleně odstranit 
exkrementy zanechané psem na veřejném prostranství. „Splnění 
těchto povinností zajišťuje fyzická osoba, která má psa na veřej-

Pohyb psů po obci  
má svá pravidla

Akci pořádal v sobotu 23. 
září již osmým rokem 
BUDA-MONT společně 

se Stodolou Herink a obcí He-
rink. Přišlo kolem jednoho tisí-
ce lidí, což byla bezesporu re-
kordní účast. Velkým hitem byl 
letos burčák z Rakvic, a to bí-

lý z Müllera Thurgau a čer-
vený ze Svatovavřineckého. 
Z vín měli návštěvníci největ-
ší zájem o zboží nového malo-
vinaře z Moravy, pana Plchuta, 
které herinská vinotéka ny-
ní standardně nabízí. Ze všech 
vín, která byla k dispozici, nej-

více chutnalo španělské Bestué 
Chardonnay. To se letos umísti-
lo na 3. místě na mezinárodní 
soutěži Chardonnay du Monde 
ve Francii.

A pestrá byla i nabídka sor-
timentu k zakousnutí. Nejvíce 
„frčely“ burger s trhaným vep-

řovým, grilované klobásy a slav-
ný koláč paní Ivety. K příjemné 
náladě hrály kapely Jamaron 
a Bumerang. „Moc všem dě-
kujeme za účast a budeme rá-
di, když nás navštívíte v blízké 
době. Ve vinotéce připravuje-
me mnoho vánočních novinek 
a ve Stodole se chystá nové me-
nu pod vedením nového šéfku-
chaře,“ zve Kristýna Kudrnová, 
manažerka společnosti BUDA-
-MONT. Příští, v pořadí devátý 
ročník vinobraní se uskuteční 
21. září 2024.

	n Milan Hulínský

ném prostranství pod kontrolou či dohledem,“ píše se ve vyhláš-
ce. „Chtěl bych proto požádat zdejší pejskaře, aby pravidla obsaže-
ná v obecní vyhlášce dodržovali. Nejenom kvůli nim samotným, ale 
především proto, aby se nám tu všem dobře a příjemně žilo,“ uvedl 
starosta Karel Zeman. n (hul)

www.herink.cz
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Ptáte se mě, co je září? Pře-
ce měsíc v kalendáři, už 
devátý v pořadí. Začne 

podzim? Nevadí!
O prázdninách už málokdo ví 

a jsme již všichni v plném nasa-
zení ve školním roce – děti i pa-
ní učitelky. Máme za sebou adap-
tační období, kdy uschly slzičky 
nových dětí, obnovila se stará 
přátelství a vznikají nová. Pode-
psali jsme s dětmi pravidla škol-
ky – na mou duši, na psí uši, na 
kočičí svědomí – a můžeme fun-
govat!

Mimo běžný program jsme 
již absolvovali výlet k dobřejo-
vickému rybníku, přijelo k nám 
divadlo paní Evy Hruškové, bě-
ží všechny kroužky – keramika, 
jóga i angličtina. V rámci téma-
tu podzimní ovoce si děti připra-
vily a upekly jablečný závin. Pra-
covaly s opravdovými škrabkami 
a struhadly. 

V říjnu jsme s předškoláky 
začali s programem Maxík a paní 

Zprávy  
z naší školky
Mateřská škola žije 
naplno podzimem

učitelky se ujaly kroužku flétnič-
ky. Kamarádíme se s čísly, písme-
ny, slovy, poznáváme své jméno, 
začínáme se orientovat ve dnech, 
měsících a ročních obdobích. 
Učíme se vyjádřit vlastní hodno-
cení sebe i ostatních. Trénujeme 
samostatnost v hygienických ná-
vycích a spoluzodpovědnost za 
pohodu ve třídě. 

Na další období máme na-
plánovaný výlet do Říčan za vílou 
Podzimněnkou, advent zahájíme 
v ekocentru Vrátkov, opět bude-
me mít vánoční fotografování dě-
tí. V listopadu nás přijede potěšit 
svým vystoupením klaun Edie. 

Ani letos neochudíme rodiče 
o vánoční besídku a děti o vánoč-
ní divadelní představení. 

A takhle to chodí u nás ve 
školce, každý den prožíváme ja-
ko velké objevitelské dobrodruž-
ství!

	n Za kolektiv mateřské školy 
 Jana Jalovcová

V listopadu  
se budou sázet 
nové stromy   
Zapojíte se?

Na letošní listopad připravila obec další ze série dobrovolnic-
kého sázení nových stromů. Za poslední dva roky se tímto 
způsobem rozšířila veřejná zeleň v Herinku o sto dvacet stro-

mů. Letos jich má přibýt dalších padesát.
„Opět se do toho pustíme se spolkem Sázíme stromy a s míst-

ními nadšenci. Sázet se tentokrát bude podél silnic na Radějovi-
ce a na Popovičky. Vyměníme i uschlé stromy u cesty ke kapličce do 
Višňovky,“ uvedl již dříve starosta Karel Zeman.

Listopadové sázení se uskuteční ve dvou etapách. První bude 
3. listopadu a zajistí ho dobrovolníci zapojení do projektu Sází-
me stromy. Druhá, ve spolupráci s místními obyvateli, kteří budou 
chtít pomoci, se uskuteční 4. listopadu.

www.herink.cz
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Tradiční Špacír opět propojil obyvatele čtyř obcí

Stává se z toho už tradiční, 
velmi příjemná a stále vy-
hledávanější akce. Před 

lety se k jejímu uspořádání spo-
jily obce Dobřejovice, Herink, 
Modletice a Popovičky. Nazvaly 
ji „Špacír“ a v sobotu 14. října 
se konal její již osmý ročník. Na 
trasu dlouhou zhruba 9,5 kilo-
metru, která uvedené obce pro-
pojila, se vydalo na osmdesát 
účastníků. A výborně se bavili. 
Mnozí z nich se navíc podíva-
li i na zajímavá místa, v jejichž 
blízkosti se třeba i běžně pohy-
bují, dosud je však nenapadlo je 
navštívit.

Start byl ráno kolem 9.00 
v Modleticích na návsi u zvonič-
ky, kde byla i připravená společ-
ná snídaně. V Popovičkách si zá-
jemci mohli k obědu opéct buřty, 
v Herinku na ně čekal zákusek 
a v cíli v Dobřejovicích ve skále 
odpolední svačina. Sem doráže-
li malí i velicí, mladí i starší po-
chodníci většinou kolem patnác-
té hodiny. O dvě hodiny později 

tu pro ně bylo připravené hallo-
weenské halali.

Výhodou Špacíru a také lá-
kadlem pro jeho účastníky je ne-
jen nepříliš dlouhá cesta vedou-
cí malebnou krajinou, která je 

navíc po celé své délce sjízdná 
i kočárky. Ale skvělá je i atmosfé-
ra založená na navazování vzta-
hů nebo posilování těch již exis-
tujících mezi sousedy. Jestli vám 
to letos nevyšlo a nemohli jste se 

z různých důvodů zúčastnit, ne-
vadí. Přijďte příští rok, kdy se na 
Špacír bude vyrážet zhruba ve 
stejnou dobu.

	n Milan Hulínský

Obec se chystá důkladně zateplit budovu úřadu

Vedení obce zadalo vypra-
cování odborné studie na 
zateplení zdejší obecní-

ho úřadu. Následnými staveb-
ními úpravami chce odstranit 
zjevné energetické ztráty, kte-
ré dosahují odhadem až třice-
ti procent. „Vyměnit by se mě-
la netěsnící okna, výrazně se 

zlepší také izolace střechy. Bu-
dova získá i nový plášť a spo-
lečně s ním i kvalitnější okapy,“ 
vysvětlil místostarosta Miro-
slav Masopust. „Závěry ener-
getické studie by nám měly dát 
odpověď nejen na otázku, co je 
potřeba udělat, ale také kde je 
možné na to získat dotace či ji-

né formy finanční podpory,“ 
dodal. 

Do objektu starého čtvrt sto-
letí se dosud výrazně nezasáhlo 
ani neinvestovalo. A je to bohu-
žel znát. Hodně jím v zimě pro-
fukuje. „Když jsme zkusili dát 
při mrazu na venkovní parapet 
před okno lahev vody, vůbec ne-

zamrzla,“ doložil aktuální stav 
utěsnění oken starosta Karel 
Zeman. Plánovaná rekonstruk-
ce a modernizace obecního úřa-
du by mohla přinést v následu-
jících letech do místní pokladny 
peníze navíc za úspory na spo-
třebě energií. n (hul)

Foto: Jan Chvátal z Dobřejovic
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Okolí Herinku nabízí zajímavosti, o jejichž existenci možná 
ani netušíme. S nápadem zkusit propojit tato místa do jed-
né turistické trasy přišel starosta Karel Zeman. Dostal tedy 

hned za úkol, aby se toho zhostil. A my vám nyní přinášíme výsle-
dek. Zkuste si tuto trasu, dlouhou zhruba deset kilometrů, projít 
a posuďte sami, jestli má něco do sebe. Povede vás kromě Herinku 
i přes sousední obce Dobřejovice, Modletice a Popovičky. Jediným 
úsekem, který musíte zatím projít po hlavní silnici, je pouze pře-
chod mezi zastávkou v Herinku a Pražským okruhem. Jinak kráčíte 

přírodou po polních a zpevněných cestách. V příštím roce však už 
i tento „silniční“ úsek budete moci překonat po plánovaném novém 
chodníku. Příjemná cesta tak vede především místními poli a klid-
nou zástavbou. Potkáte několik dětských hřišť, památek a také re-
staurací, ve kterých je možné se občerstvit. Zajímavou pro vaše děti 
může být naučná stezka v Modleticích. Trasa je vhodná i pro běžce 
a dá se celá absolvovat i s kočárkem. Přejeme šťastnou cestu a pří-
jemnou zábavu.

	n Milan Hulínský

Tip na výlet v blízkém okolí 
Nejen procházka v okolí Herinku

Rybnik V Topolech

Naučná stezka Modletice

Výhled na Herink a Prahu

Hříště Popovičky

www.herink.cz
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